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وعده های پوچ و طبل توخالی، ما را بس است
سر میز گرد، ما )ایلام( را هم فراموش نکنید!

سارا کهزادی*
*ایست صدای سکوت پر از حرف این شهر گوش 

آدمیزاد را کر می کند
شهری که در آن بوی وسیع شهربودن می آید؛ بوی 
زندگی و استشمام خوش گشتو گذار و طراوت زندگی  

اما تهی از  حال خوب*...
آدمیان  ی  خمیده  قد  خوردشدن   صدای  اینجا 

ازصدای ساخت و ساز شهرها بیشتر است!
اینجا صدای روانه شدن جوی خون جوانان، خروشان در گذر است و لحظه 

ای از  گوش ها نمی افتد
اینجا ایلام است؛ مأوای جوانان پر استعداد خودساخته ای  که کمبود توجه 
آنهارا رو به انحطاط می برد و ماحصل این  فرایند چیزی جز آمار بالای خودکشی 

جوانان استان نبوده است!
استان مهمان نوازِ خون گرمی که در ضیافت  پرپر شدن لاله های سرخ بیش 

ازهمه با فروتنی تمام پذیرایی کرد وجوانان پاکش را تقدیم راه خداطلبی کرد !
شهر بغض فروخورده ای با پل ارتباطی قوی بین ایران و عراق  که هرساله 
پذیرای میلیون ها زائر حسینی می باشد و هرساله تعداد زیاد افراد برای سفر به 
عتبات عالیات وارد این استان می شوند. فارغ ازین به کرات ابهامات بسیار  از 
سوی هموطنان، ما را متوجه خود می کند که برخی حتی نام این استان را نمی 

دانند وحتما باید با ذکر نام مهران برایشان شناس شود
این نوع برخورد قلبا باعث رنجش ما می شود

چگونه می شود ایلام را به خاطر نداشت؟
اگر به گذشته نچندان دور برگشت خوریم متوجه خواهیم شد که اگر  روزی 
همین مردم غیور و شجاع ایلام نبودند ملت ما در چنگ زور و ظلم و تبدیل به 

میدانی مغلوب میگشت!
آه که گویا ما را در نقشه ایران به خط ریز نگاشته اند!!!

ایلام در دوران جنگ تحمیلی  به منزله ی دژی مستحکم بود در مقابل یورش 
بی رحمانه ی دشمن که اولین شهید هم قبل از شروع  برخورد مسلحانه در ایلام 
بشهادت رسید و شناسنامه دفاع از میهن در این برهه از زمان  برای همیشه در 

تواریخ ثبت شد!
گویا که ایلام سپر بلا شده بود برای دیگر شهرنشینان

رزمجویانش علاوه بر دفاع از  مرز در دیگر جبهه های جنگ  نیز از کشور 
دفاع می کردند و در طی این هشت سال حماسه آفرین سه هزار شهید را تقدیم 

انقلاب و تا ابد موجبات فخر ومباهات ایلامیان را فراهم کرده اند
این مردم هشت سال با جنگ زیست کردند و  شد جنگ، جزئی از زندگی 

روزمره آنان!
کودکانشان را در گوهواره هایشان با لالایی خمپاره وتانک خواباندند و هم اکنون  
با برداشتن هر قدم درمناطقش بجای برخورد باپوشش گیاهی و خاروخاشاک 
با خاک پر مین روبرو می شوند همه اینها حکایتگر این است که هنوز جنگ 
برایشان پایان نیافته است و با آنان  زندگی موازی دارد ؛ جنگ برای آنانی که 

عزیزدردانه ای را از دست داده اند هنوز  ادامه دارد!
این زندگی همراه با اندیشه تلخ جدایی ناپذیر پر تشویش جنگ، حماسه ایست 

افتخاری که برای این استان بجای مانده است.
و حال اشاره می کنم استانی با پوشش دهی مرزی و محل صادرات و واردات 

کشور!
استانی که با همیاری استان خوزستان دارای طولانی ترین مرز بین المللی با 
کشور عراق و دارای مرتبه دوم منبع نفت و همچنین جایگاه سوم منبع گاز 

کشور است
ایلام نفت خیز چهار تا پنج درصد منابع نفتی کشور را دارا است اما با این  
وجود حدود بیکاران آن بسیار زیاد و این استان از محروم ترین استان های کشور 

محسوب خواهد شد
*ایست صدای سکوت پر از حرف این شهر گوش آدمیزاد را کر می کند

شهری که در آن بوی وسیع شهربودن می آید؛ بوی زندگی و استشمام خوش 
گشتو گذار و طراوت زندگی  اما تهی از  حال خوب*.

چرا باید با ایلامی با اینهمه شایستگی
رفتاری درخور توجه صورت نگیرد!

چرا باید با چنین شهر شهید پرور جهادگری ملاحظات کافی انجام نشود!
چرا باید به دست فراموشی سپرده شود استانی که در جنگ هشت ساله دفاع 

مقدس مانند کمربندی آهنین سپر بلای وطنم شد؟!
چرا نباید هر کس به حق واقعی خود برسد؟

قطعا این انتظار زیادی نخواهد بود که اگر کمی مسئولان بکوشند بستری ایجاد 
کنند تا شغلی فراهم شود که دیگر بیکاری در این استان خودنمایی نکند وجوانان 
این دیار دست به خودکشی نزنند! مسئولان باید به خود بقبولانند هر آسیبی از 
هر موضعی که متوجه ما میشود تمام علل آن برمی گردد به عدم اشتغال افراد

تمام سهمی که ما می خواهیم داشته باشیم فقط ایجاد شغلی برای به صفر 
رساندن نرخ بیکاری استانمان و زندگی آرام بدون تشویش واضطراب مالی است.

بر باورتان بگنجند ای همه ای که این گفتار مرا می خوانید ما همانی بودیم 
که با لالایی خمپاره بزرگ شدیم با صدای توپ وتانک خواب را از چشمانمان 
شکستیم ، مادرانمان تفنگ به دست با جسارت تمام در جدل بین حق و باطل 

ایستادگی کردند
ماهمانی بودیم که خواهر وبرادران نوعی خودمان را قربانی این وطن کردیم

به راستی وطنم چه زیباست از سرخی خون برادرانم!
به راستی چه زیباست که وطنم از خون جوانان آرزودارش دارد جان می گیرد 

و به رشد می رسد!
به راستی که چقدر این سرزمین بوی خونی آشنا میدهد برای من!

حال باز شایسته می دانی د عدم اشتغال دلیلی باشد برای کشتار و خودکشی 
سالیانه صدها نفر از  ساکنین این استان؟

آیا شایسته می دانید این رابطه علت ومعلولیت کشت و کشتار همچنان 
جریان داشته و پرونده اش باز باشد؟

پاسخ تمام آیاها و چراها را از مسئولین محترمی می خواهیم که در رأس کارند 
و برای چنین اموری گمارده شده اند!

* روزنامه نگار 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان مطرح کرد

اهالی رسانه، پیشگام در حمایت از مردم مظلوم فلسطین
خوزستان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
گفت: خوزستان همیشه در موضوعات فرهنگی، 
انقلابی پیشگام بوده  نگاه  با  هنری و رسانه ای 
مساله  این  در  خوزستان  پیشگامی  و  است 
عجیب نیست زیرا روزی که در خوزستان تجمع 
محکومیتی اقدامات اسرائیل برگزار شد آن مراسم 
اولین بود، مراسم گرامیداشت یاد شهدای خبرنگار 

هم که امروز برگزار شد اولین برنامه است.
اتحاد ملت، مجید منادی  معصومه مجدم – 
مراسم  در  ماه  آبان   15 دوشنبه  ظهر  از  پیش 
بزرگداشت شهدای خبرنگار جبهه مقاومت که در 
اهواز برگزار شد اظهار کرد: عملیات طوفان الاقصی 
که حدود یک ماه پیش در سرزمین فلسطین رخ 
داد تاریخ مقاومت را در مقابل فلسطین،  در مقابل 
جرائم و رژیم غاصب و منحوس صهیونیستی به 
یک مبدا تاریخی تبدیل کرد؛ حضرت آقا در این 
خصوص فرموده اند با این تزلزلی که در این لکه 
ننگ تاریخ و منطقه ایجاد شد دیگر هر اتفاقی هم 

بیفتد اسرائیل، اسرائیل سابق نمی شود.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان بیان 
کرد: البته جنایت ها سنگین است،  اتفاقاتی که 
اکنون رخ می دهد و صحنه هایی که می بینیم 
صحنه هایی نیست که هر انسانی با هر دین، 
مسلک و مرامی بتواند آن ها را تحمل کند لذا از 
این زاویه می توان گفت زندگی ما به نعی تحت 
الشعاع این اتفاق قرار گرفته است و امیدواریم 
خبرنگاران ما هرچه زودتر خبر پیروزی حقیقی را 

مخابره کنند.
که  دانستیم  می  همه  اول  روز  از  افزود:  وی 
منطقه، منطقه خطر است و خبرنگاران با توجه 
به اینکه از شرایط تحلیل دارند بهتر از همه می 

دانستند که منطقه خطر است.
خوزستان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
گفت: اگر ما امروز از وضعیت غزه تحت حصار و 
تحریم همه جانبه غیرانسانی می دانیم، از شدت 
جنایات رژیم صهیونیست خبر داریم یا اگر یک 
بیداری جهانی رخ داده و در لندن، پاریس، آمریکا 
و دیگر کشورها راهپیمایی و تظاهراتی برضد رژیم 
اهالی  روایت  طبیعتا  افتاده  اتفاق  صهیونیستی 

رسانه و خبرنگاران آن هم با این مشقت و سختی 
بوده است. 

منادی ادامه داد: در مدت زمان سی روز بیش 
از 40 خبرنگار و اهالی رسانه که در منطقه بودند 
این  تحت جنایت قرار گرفتند و شهید شدند و 

اهمیت و نقش کار خبرنگاران را نشان می دهد.
وی با بیان اینکه چندسال پیش در خوزستان 
سخت و زیان آور بودن شغل خبرنگاری به لحاظ 
اداری مطرح شده بود، تصریح کرد: صحبت بر 
این بود که خبرنگاری چه مشقتی دارد و امروز 
مشاهده می کنیم وقتی پای روایت گری در میان 
باشد، زمانی که بنا باشد همه مردم از وضعیت 
یک منطقه خبردار باشند این خبرنگاران و اهالی 
رسانه هستند که در میدان حضور دارند و وظیفه 

ذاتی خود را انجام می دهند.
خوزستان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
ادامه داد: قطعا خبرنگاران نسبت به امدادگرها و 
نیروهای نظامی بیشتر آسیب می بینند زیرا آنها 
علامت خاص و ویژه ای دارند یا قوانین بازدارنده 
ها هم  آن  البته  ندارند  اهل رسانه  که  دارند  ای 
زحمت می کشند و شهید می دهند که دست آنها 
را می بوسیم اما اگر امروز بیداری در کل جهان 
اتفاق افتاده و در جای جای جهان راهپیمایی ها را 
که پیش از این در این ابعاد شاهد نبوده ایم می 
بینیم، این یکی از کارکردهای رسانه است که اگر 
بخواهد جای درست قرار بگیرد و کار درست انجام 

دهد نتیجه این می شود.
منادی اظهار کرد: اهالی فرهنگ، هنر، تئاتر، 
که  همانطور  خوزستان   ... و  موسیقی  نمایش، 
از روزهای اول تجمعاتی برگزار کردند و با هنر و 
حضورشان همراهی با مردم فلسطین، مقاومت 
کردند  اعلام  را  رژیم صهیونیستی  محکومیت  و 
جدید  ابعادی  وارد  ها  جنایت  وقتی  نیز  امروز 
شد و تعداد شهدای رسانه افزایش یافت، اهالی 
رسانه خوزستان پیشنهاد برگزاری برنامه ای برای 
گرامیداشت یاد اهالی رسانه ای که در جریان این 
حوادث به شهادت رسیدند را داشتند و امروز این 

برنامه انجام شد. 
در  همیشه  خوزستان  اینکه  بیان  با  وی 

نگاه  با  ای  رسانه  و  هنری  فرهنگی،  موضوعات 
انقلابی پیشگام بوده است، تصریح کرد: پیشگامی 
خوزستان در این مساله عجیب نیست زیرا روزی 
اقدامات  محکومیتی  تجمع  خوزستان  در  که 
اسرائیل برگزار شد آن مراسم هم اولین بود، مراسم 
گرامیداشت یاد شهدای خبرنگار هم اولین برنامه 
است و امیدواریم این کار الگویی برای کل کشور 
باشد تا بتوانیم برای گرامیداشت یاد و خاطر شهدا 
رسانه و جایگاه رسانه حرکت و الگو سازی کنیم تا 

نقطه عطفی برای کارهای رسانه ای باشد.
خوزستان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
گفت: اهالی فرهنگ، هنر و رسانه ، جهاد تبیین 
را با هنر خود ترجمه و بیان می کنند؛ روز گذشته 
برای برگزاری اولین جشنواره با موضوع مقاومت 

در غزه و فلسطین با موضوعاتی همچون تئاتر، 
شعر، آثار رسانه و مطبوعات و ... برنامه ریزی 
شد که این نشان می دهد اهالی فرهنگ و هنر 
نسبت به این مساله بی تفاوت نیستند و در متن 

قضیه قرار دارند.
براساس این گزارش؛ مراسم بزرگداشت شهدای 
حضور  با  مقاومت  جبهه  ای  رسانه  و  خبرنگار 
بانوی مجاهد سیده هدی موسوی خواهر دبیرکل 
اجتماعی  و  سیاسی  معاون  لبنان،  الله  حزب 
ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل  خوزستان،  استاندار 
اسلامی استان، مدیر مرکز رسانه تبلیغات اسلامی 
خوزستان، اهالی فرهنگ، هنر و رسانه خوزستان 
و جمعی دیگر از مسئولین در سالن همایش های 
بین المللی سازمان آب و برق خوزستان برگزار شد.

یادداشت

مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی خوزستان: اهالی 

فرهنگ، هنر و رسانه ، جهاد 
تبیین را با هنر خود ترجمه 

و بیان می کنند؛ روز گذشته 
برای برگزاری اولین جشنواره 

با موضوع مقاومت در غزه و 
فلسطین با موضوعاتی همچون 

تئاتر، شعر، آثار رسانه و 
مطبوعات و ... برنامه ریزی شد 

که این نشان می دهد اهالی 
فرهنگ و هنر نسبت به این 

مساله بی تفاوت نیستند و در 
متن قضیه قرار دارند

از  یکی  را  رینوتکس  شرقی،  آذربایجان  اسلامی  آزاد  دانشگاه  رئیس 
نمایشگاه های معتبر و تاثیرگذار در حوزه نوآوری و فناوری در کشور 
دانست و گفت: برگزاری این نمایشگاه در توسعه زیست بوم فناوری و 

اکوسیستم مورد نیاز بسیار موثر است.
به گزارش امید محمدزاده خبرنگار روزنامه اتحاد ملت ما از تبریز

دکتر آرش رنجبران در گفتگو با کمیته اطلاع رسانی و رسانه رینوتکس 
2023، به ظرفیت های دانشگاه آزاد اسلامی در حوزه نوآوری و فناوری 
اشاره کرد و گفت: دانشگاه آزاد اسلامی با 35 واحد در سطح استان و 
بیش از ۶0 هزار دانشجو، 1500 عضو هیئت علمی و حدود 2000 نفر 
کارمند فعالیت می کند که این گستردگی باعث شده این دانشگاه یک 
مجموعه بزرگ در اکوسیستم فناوری و نوآوری، در حوزه آموزش و نیز در 

حوزه پژوهش به شمار رود.
وی در مورد اقدامات به انجام رسیده در دانشگاه گفت: در این دانشگاه، 
ایجاد شده و یک  فناوری در استان  برای  زیرساخت های بسیار خوبی 
مجتمع تحقیقاتی خوب در دانشگاه آزاد اسلامی واحد تبریز و چندین 
مرکز تحقیقاتی در واحدهای مختلف استان شرایط را برای این امر فراهم 

کرده است.
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد تبریز به سرای نوآوری این دانشگاه 

برای  نوینی  زیرساخت های  اینها  همه  داد:  ادامه  و  کرد  اشاره  نیز 
توسعه فناوری به شمار می رود که سه مورد از آن در واحد تبریز 
استقرار یافته است که در حوزه های مختلف پژوهشی، فعال هستند؛  
همچنین مراکز رشد داریم که عمدتاً با پارک علم و فناوری، هماهنگی 

بسیار نزدیک دارند.
وی با بیان اینکه زیرساخت های فناوری ایجاد شده، در راستای توسعه 
اهداف پژوهشی کشور به کار گرفته شده اند، گفت: یکی از بزرگترین 
پروژه های پژوهشی دانشگاه آزاد اسلامی کل کشور در واحد تبریز است 
که  با گروه صنعتی تراکتورسازی قراردادی به ارزش ۸0 میلیارد تومان 

منعقد شده است.
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی آذربایجان شرقی افزود: این پروژه، یکی از 
پروژه های در مرز دانش صنعتی است و در آذر ماه سال جاری اولین 
تراکتورسازی خواهد  تولید شده تحویل گروه صنعتی  نمونه تجهیزات 
شد که یک خط کاملا رباتیک برای مونتاژ تراکتورها بوده و اقدام بسیار 

فوق العاده ای محسوب می شود.
رنجبران بیان کرد: ما در حوزه ساخت، تولید و توزیع قطعات، پلتفرمی  
به نمایندگی از کل دانشگاه آزاد اسلامی در واحد تبریز در دست اجرا 
داریم که تحت عنوان تامین، تولید و توزیع قطعات و خدمات در آذر ماه 

سال جاری از آن رونمایی خواهد شد.
وی، ازجمله اهداف این پلتفرم را تولید، توزیع و تامین قطعات در کشور 
دانست و ادامه داد: هدف بسیار بزرگتر این امر، تحول آموزشی است که 
ما با الگوگیری از نظام آموزش علوم پزشکی، یک بیمارستان صنعتی برای 

رشته های فنی مهندسی ایجاد می کنیم.
مخازن  تولید  کارخانه  به  دانشگاه  این  های  پروژه  دیگر  از  رنجبران 
کامپوزیتی اشاره کرد و عنوان کرد: این پروژه یک فرایند دانش بنیان است 
که هم اکنون در دانشگاه آزاد اسلامی واحد شبستر راه اندازی شده و 
تجهیزات آن با سرمایه گذاری مشترک بخش خصوصی و دانشگاه استقرار 

یافته است.
وی افزود: در حوزه امنیت مواد غذایی، بحث مهمی به اسم تولید جلبک 
اسپیرولینا در برنامه دانشگاه قرار داده شده و دانشگاه آزاد چند سال است 
که روی این پروژه کار می کند و بر این اساس ما با یک کارخانه صنعتی 

داخل دانشگاه برای تولید این محصول استراتژیک مواجه هستیم.
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی آذربایجان شرقی در ادامه رینوتکس را یکی 

از نمایشگاه های معتبر و تاثیرگذار در حوزه نوآوری و فناوری در کشور 
دانست و بیان کرد: ما از دوره چهارم رینوتکس با برگزارکنندگان نمایشگاه 
همکاری داشتیم و مسئولیت زون الکترونیک، میکرو الکترونیک، فتونیک 

و لیزر را عهده دار شدیم.
فناوری  بوم  زیست  توسعه  در  را  نمایشگاه  این  برگزاری  رنجبران، 
و اکوسیستم مورد نیاز  بسیار موثر دانست و عنوان کرد: جمع آوری 
فناوران کل کشور، شناساندن استان به عنوان یکی از مراکز مهم فناوری 
در کشور، ایجاد یک مرجعیت علمی و فناوری برای این استان توسط این 

نمایشگاه از دستاوردهای رینوتکس است.
این  از  فناوری قسمتی  اینکه شرکت های عرضه کننده  با عنوان  وی 
نمایشگاه و استفاده کنندگان فناوری در سوی دیگر ماجرا هستند، گفت: 
مدیریت ارتباط این دو مجموعه با هم در این نمایشگاه حائز اهمیت بوده 
و هر ساله با یک روند بهتری به انجام می رسد و به قطع یقین، حضور 
به  ما می تواند  استان  فناوری در  نیازمندان  و  فناوری  کنندگان  عرضه 

توسعه این زیست بوم کمک کند.
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد تبریز با اشاره به مجموعه های فاخر و 
ارزشمند استان که از همین نمایشگاه نشات گرفته و توسعه پیدا کرده اند، 
ادامه داد: این مجموعه ها امروزه برای خود، یک سازمان فناوری قوی به 
شمار می  روند و یکی از ابزارهای مهم توسعه، زیست بوم و اکوسیستم 

فناوری هستند.
رنجبران با تاکید بر اینکه فناوری امروزه با سرعتی بسیار پیش از گذشته 
در حال توسعه است بیان داشت: هوش مصنوعی مدیریت بسیاری از 
مسائل را به عهده گرفته و این موضوع روز به روز گسترش پیدا خواهد 
کرد و اگر ما بخواهیم در عرصه فناوری آینده جهان، کشورمان  حرفی 
برای گفتن داشته باشد، باید در حوزه فناوری فعالیت جدی داشته باشیم.

فرهیختگان،  پژوهشگران،  اساتید،  جامعه،  نخبگان  وظایف  وی، 
دانشجویان و فناوران بیش از پیش سنگین دانست و اظهار کرد: از همه 
آنان دعوت می کنم تا با ارائه توانمندی های خود در نمایشگاه حضور پیدا 

کرده و با اشاعه این فرهنگ، به آینده کشور کمک کنند.
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی آذربایجان شرقی، رینوتکس را فرصتی بسیار 
بزرگی برای عرضه فناوری شرکت کنندگان فعال دانست و اظهار کرد: 
رینوتکس واقعا یکی از نمایشگاه های بسیار معتبر و خوب در حوزه نوآوری 

و فناوری است

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی آذربایجان شرقی:
رینوتکس یکی از نمایشگاه های معتبر  در کشور است

شهردار مرکز استان با بیان اینکه دشواری مدیریت خرم آباد از کلانشهرها 
بیشتر است از طرح توسعه 350  هکتاری کمربند سبز در این شهرستان 

خبر داد.
به گزارش خبرچگنی،داریوش بارانی بیرانوند در نشست خبری با اصحاب 
رسانه که در سالن آمفی تئاتر استانداری برگزار شد، ضمن محکوم کردن 
غزه،اظهار  نوار  با مسلمانان  ابراز همدردی  و  رژیم صهیونیستی  جنایات 
داشت:مجموعه مدیریت شهری نگاهی ویژه ای به رسانه دارد و همواره 
از نقد سازنده همراه با راهکار مناسب استقبال می کند. وی در خصوص 
سرانه فضای سبز،افزود:در بخش فضای سبز اولویت اول روشنایی و نور 
احیای سرانه فضاهای  و  توسعه  بعد  و  پارک های شاخص شهر  پردازی 
سبز موجود در شهر است تا شهروندان در تمام طول سال از آن استفاده 
بهینه کنند و تیم مدیریت شهری بر آن است که این امر محقق شود. 
بارانی بیرانوند گفت:خرم آباد با منابع آبی بسیار باید فضای سبزی بالای 
15 مترمربع باید داشته باشد در حالی که فضای سبز اجتماعی ما چهار 
آباد به  این راستا توسعه کمربند فضای سبز خرم  متر مربع است و در 
گفت:طی  داریم. شهردار خرم آباد  کار  دستور  در  را  هکتار  وسعت 350 
به سیستم های  و فضای شهری مجهز  پارک  از 40  بیش  ماه گذشته   ۶
روشنایی و نورپردازی شده و برای سایر پارک ها نیز این طرح ادامه دارد. 
بارانی بیرانوند به پروژه پارک پاگر هم اشاره کرد و گفت:در حال حاضر 
تجهیز چاه هم  و  اجرا  در حال  پروژه  این  آبرسانی  و  آسفالت،نورپردازی 

بازی  با اشاره به وضعیت وسایل  انجام است. شهردار خرم  آباد  در حال 
و  استاندارد  غیر  وسایل  کرد:بیشتر  تصریح  پارک ها  برخی  در  مستعمل 
مستعمل را جمع آوری و تعدادی را هم جایگزین کرده ایم،همچنین برخی 
از فضاهای تفریحی غیر استاندارد را پلمب کردیم. بارانی بیرانوند،در پاسخ 
به انتقاد شهروندان نسبت به تعداد سرعت گیرهای غیراستاندارد،توضیح 
داد:بیش از 300 سرعت گیر در مناطق مختلف شهر مصوب شده و بنا 
گیرهای  و سرعت  غیراصلی حذف  معابر  غیرمجاز  گیرهای  است سرعت 

مجاز نیز استاندارد شوند.
وی در خصوص تعیین تکلیف آرامستان جدید خرم  آباد، گفت:20 هکتار 
در شرق و سه هکتار زمین را در غرب خرم  آباد برای آرامستان از دولت 
گرفتیم. بارانی بیرانوند در مورد انتصابات و استخدام در شهرداری توضیح 
داد:در شهرداری به دنبال استخدام قانونی نیروی متخصص در حوزه های 
عمرانی ،فضای سبز و … با مجوز دولت هستیم و در انتصابات مدیران 
هم قائم به شخص خودم هستم و به هیچ مدیری هم چک سفید امضا 

نداده ام.
عدم  شرایط  از  آباد  خرم  شهر  رفت  برون  راه  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
توسعه، تکمیل طرح های نیمه تمام و سرمایه گذاری در حوزه گردشگری 
آباد کلانشهر نیست،اما مدیریت آن در برخی  اگرچه خرم  است،افزود: 
از  تر  سخت  فرهنگی  و  تاریخی  های  زیرساخت  وجود  دلیل  به  مواقع 
بیرانوند گفت:در حال حاضر دو هزار  بارانی  مدیریت کلانشهرها است. 

میلیارد تومان سرمایه و پروژه راکد در شهر داریم،هنر مدیریت شهری این 
است که این پروژه ها را در راستای توسعه شهر به کار بگیریم. 

شهردار خرم آباد با اشاره به عدم اجرای طرح های تفصیلی و جامع خرم 
آباد و سرگردانی مالکان آنها،افزود:متاسفانه 2۷ سال شهر خرم آباد بدون 
طرح های فرادست رها شده است،در حالی که در افق حداکثر 20 ساله 
طرح تفصیلی، باید کاربری این اراضی تغییر کند. بارانی بیرانوند عنوان 
کرد:اراضی در شهر خرم آباد وجود دارد که 30 سال توسط مالکان رها شده 
اند که این افراد باید با مراجعه به شهرداری نسبت به احیای آنها اقدام 
کنند و مواردی نیز وجود داشته که شهرداری اکثر این کاربری ها را که 
متولی نداشته اند تغییر داده است. شهردار خرم آباد با بیان اینکه پروژه 
آبشار منطقه جهادگران پهناورترین پروژه شهر و به عنوان یکی از جاذبه 

های شهری در دستور کار است.
وی در خصوص فاز دوم پروژه آبشار طلایی و پارک شاپوری،بیان کرد:این 
دو پروژه هم اکنون در دستور کار شهرداری خرم آباد نیست. بارانی بیرانوند 
درخصوص پادگان 0۷ خرم آباد نیز گفت:یک اشتباه راهبردی و استراتژیک 
بنای مشکلات پادگان 0۷ را شکل داد،اینکه 1۶ هکتار از مساحت پادگان 
بر اساس ماده 101 قانون شهرداری ها به کاربری مسکونی،عمومی و تجاری 
از  شهرداری  داد:سهم  ادامه  بارانی  بود .  خطا  بزرگترین  شود،این  تبدیل 
پادگان 0۷ در حال حاضر حدود هفت هکتار است که اگر به عنوان یکی 
از ذینفعان ملک،بتواند کاربری آن را به تجاری تغییر دهد،حدود چهار تا 

پنج هکتار به عنوان فضای سبز نیز به سهم شهرداری افزوده می شود چرا 
که هیچ شهری از توسعه مسکونی سود نکرده است بنابراین این طرح  باید 
با رویکرد تجاری و میدانگاهی و با محوریت یک کاربرد عمومی و حداقل 

12 هکتاری دیده شود.
افزود:متاسفانه دیده شدن کاربری مسکونی باعث شده است که  وی 
خرم آباد در تمامی زمینه ها مسئله دار باشد و اعتقاد بر این است که 
تجمیع شود که در خصوص  ارکان حاکمیت  با  باید  دغدغه کف جامعه 
لرستان،حقوق همه ذینفع ها  استاندار  با مدیریت خوب  نیز  پادگان 0۷ 

دیده شده و امیدواریم که این موضوع مدیریت شود.
شهردار خرم آباد بیان کرد:اکنون پرونده پادگان 0۷ در ستاد کل نیروهای 
مسلح در حال بررسی است و خوشبین به رفع مشکلات این پادگان هستیم.

وی،طلب شهرداری از راه و شهرسازی را 500 میلیارد تومان عنوان کرد و 
گفت:به دلیل عدم پرداخت بدهی،حساب راه و شهرسازی مسدود شد،اما 

با دستور استاندار مبنی بر توافق با راه و شهرسازی حساب را باز کردیم.
بارانی بیرانوند بیان کرد:طبق توافق صورت گرفته قرار شد، اداره کل راه و 
شهرسازی از محل اراضی تجاری و مسکونی بدهی خود را به صورت زمین 

پرداخت کند،همچنین در تملک ها هم به شهرداری کمک کند.
وی خاطرنشان کرد:به دنبال این هستیم که اراضی را تبدیل به سرمایه 
و سرمایه را به پروژه در حوزه های مختلف تبدیل کنیم،چون کار شهرداری 

نگهداری ملک نیست.

دشواری مدیریت خرم آباد از کلانشهرها بیشتر است
توسعه ۳۵۰ هکتاری کمربند سبز خرم آباد


